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Datum då anslaget sätts upp 2024-02-07
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Förvaringsplats för protokollet Närarkivet

Underskrift Mia Nilsson

Plats och tid Arvika Näringslivscentrum, hörsalen, 
kl 18:00 - 21:05

Beslutande ledamöter Lars-Ove Jansson (S), ordförande
Henrik Samuelsson (M), 1:e vice ordförande 
Jina Beri (C), 2:e vice ordförande 
Peter Söderström (S) 
Henrik Axelsson (S) 
Maryna Bialesta Vilhelm (S) 
Jonas Ås (S) 
Maria Rönnehäll (S) 
Stefan Åström (S) 
Eva Svensson (S)  
Raghad Alghanem (S) 
Ruba Alghanem (S) 
Margareta von Wachenfeldt (S) 
Lars-Erik Axelsson (S) 
Anna-Maria Nykvist (V) 
Karina Nykvist Raiml (V) 
Ute Attermeyer (MP) 
Alina Koltsova (MP) 
Mona Smedman (C) 
Ulf Jonsson (C) 
Anton Sjöstedt (L) 
Catharina Leverström (KD) 
Patrick Norelius (KD) 
Kristina Bengtsson Nilsson (M) 
Håkan Axelsson (M) 
Irja Nilsson (M) 
Börje Wahlund (M) 
Pia Gullqvist Österberg (M) 
Alexander Molander Broström (M) 
Ing-Marie Albinsson (M) 
Jan Rülcker (M) 
Anders Skogberg (SD)  
Alexander Arnesson (SD) 
John Olov Vikström (SD) 
Jelena Skogberg (SD) 
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Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Siv Kjellberg Andersson (SD) 
Håkan Persson (SD) 
Lars-Olof Gävert (ArvP) 
Susanne Engstad (ArvP) § 20 - § 27
Bengt Rönnehäll (S) ersätter Jenny Boquist (S)
Nils Grahn Wessling (S) ersätter Lisa Levin (S)
Berit Thim (S) ersätter Gerd Karlsson (S)
Pia Embretsen (S) ersätter Kenneth Johannesson (S)
Ann-Sofi Alexandersson (S) ersätter Nils-Gunnar Andersson (S)
Fredrica Staxhammar Bornstedt (S) ersätter Anna Karlsson Gurnett (S)
Linda Hansen Grundel (V) ersätter Zara Hedelin (V)
Magnus Ståhlberg (M) ersätter Maja Sveder (M)
Daniel Haglund (SD) ersätter Kristina Skogberg (SD)
Per-Anders Gävert (ArvP) ersätter Weine Dalén (ArvP) § 20 - § 26

Övriga närvarande Hans Karlsson, kommundirektör
                                                      Marcus Wihk, bitr. kommundirektör
                                                      Mikael Engstig, VD Arvika Fastighets AB
                                                      Anders Norrby, VD Teknik i Väst AB § 26-27
                                                      Elin Staxhammar, handläggare § 26-27
                                                      Birgitta Jansson, ekonomichef
                                                      Andreas Solin, HR-chef
                                                      Per-Joel Sewelén, verksamhetschef Lärande och stöd
                                                      Helén Kensby (C), ej tjänstgörande ersättare
                                                      Therese Sjöqvist (M), ej tjänstgörande ersättare
                                                      Mia Nilsson, sekreterare

Justerare Raghad Alghanem (S) och Anton Sjöstedt (L)
Justeringens plats och tid Digitalt den 6 mars 2024
Paragrafer § 20 - § 33

Protokollet signeras digitalt. Elektroniska underskrifter redovisas på 
sista sidan av protokollet samt noteras på respektive sida.
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Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 20 Dnr KS/2024:19

Allmänhetens frågestund

Beslut

Frågorna och svaren läggs till handlingarna.

Sammanfattning

Lars Matthiessen ställer en allmänhetens fråga, han undrar om Kommunfullmäktige ställer sig bakom 
kvalitet och formuleringar i svaret till länsstyrelsen. Frågan ställs till Kommunfullmäktiges ordförande 
Lars-Ove Jansson (S). 

Lars-Ove Jansson (S) tackar för frågan och svarar att fullmäktige tidigare har ställt sig bakom svaret 
till länsstyrelsen och att han inte upplever att det har ändrats.  

Lars Matthiessen ställer en allmänhetens fråga, han undrar om kommunen vidhåller att det inte finns 
alternativ till beslutet om att avvisa begäran från ett stort antal fastighetsägare i Högvalta om att inte 
omfattas av VA-området. Frågan ställs till kommunalrådet Peter Söderström (S).  

Peter Söderström (S) tackar för frågan och svarar att det finns möjlighet längre fram att söka dispens 
om att inte ingå i VA-området. Länsstyrelsen har mycket riktigt konstaterat att de inte lägger sig i 
utformningen av ett VA-område, men vi kunde konstatera att inget nytt hade inkommit sedan 2020 
då kommunfullmäktige fattade beslut om VA-områdets omfattning och storlek och därför kvarstod 
storleken på VA-områet även vid det senare fullmäktigemötet. 

Cina Nilsson Särnblad ställer en allmänhetens fråga. Hon säger att hon i oktober 2023 ställde en fråga 
om kommunen inventerar sina säljverksamheter så att de inte snedvrider konkurrensen med privata 
näringslivet. Hon fick då till svar att det inte gjorts, men att det fanns en motion inlämnad om detta. 
Hon har inte fått någon återkoppling om detta och undrar hur status är på ärendet. Frågan ställs till 
kommunalrådet Peter Söderström (S).

Peter Söderström (S) tackar för frågan och svarar att inte vet hur status är på ärendet, men att han 
kommer att undersöka det och återkopplar via mejl till Cina. 
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Paragraf 21 Dnr KS/2024:21

Interpellationsdebatt

Sammanfattning

Ingen interpellationsdebatt hålls. 
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Paragraf 22 Dnr KS/2024:20

Enkla frågor

Beslut

Frågorna och svaren läggs till handlingarna. 

Sammanfattning

Catharina Leverström (KD) ställer en enkel fråga. Hon undrar hur det går med den utlovade 
kartläggningen över vilka ungdomar som besöker ungdomsgården. Frågan ställs till Utskottet lärande 
och stöds ordförande Henrik Axelsson (S). 

Henrik Axelsson (S) tackar för frågan och svarar att Ungdomsgården för statistik över hur många som 
kommer och var de kommer ifrån. Under januari var det i snitt 25 ungdomar per kväll som besökte 
ungdomsgården varav 31 % kom från Glava, Sulvik, Fiskevik, Gunnarskog, Jössefors, Mangskog, 
Edane, Klässbol, och 12 % från annan kommun, och återstoden 57 %, från kommunens mer centrala 
delar. Verksamheten arbetar också med en annan typ av kartläggning för att forma framtida 
satsningar och arbete för att skapa en meningsfull fritid för unga. Ett led i denna kartläggning var en 
enkätundersökning som gjordes i december med syftet att kartlägga ungas fritidsaktiviteter, 
önskemål och behov. Det arbetet planeras vara klart i maj.

Lars-Olof Gävert (ArvP) ställer en enkel fråga. Han undrar om vi kommer vi starta arbetet med att 
krigsplacera våra medarbetare. Frågan ställs till kommunalråd Peter Söderström (S).

Peter Söderström (S) tackar för frågan och svarar att i ett inriktningsbeslut från Arvika kommuns 
ledningsgrupp så står det att Arvika kommuns tillsvidare- och visstidsanställda personal ska 
tjänstgöra i kommunens krigsorganisation under höjd beredskap inom ramen för sitt ordinarie 
anställningsavtal och inom ramen för allmän tjänsteplikt utan att krigsplaceras hos plikt- och 
prövningsverket. Undantag kan göras för nyckelpersoner som redan är ianspråktagna av annan 
organisation samt för personer som har flera arbetsgivare. Disponibilitetskontroll ska genomföras 
minst en gång per år på kommunens tillsvidare- och visstidsanställda personal. Beslutet kan ändras 
om andra besked eller instruktioner ges från regering och statliga myndigheter.

Lars-Olof Gävert (ArvP) ställer en enkel fråga, han undrar vad händer med den aviserade 
försäljningen av fastigheten Krukan. Frågan ställs till kommunalrådet Peter Söderström (S). 

Peter Söderström (S) tackar för frågan och beskriver den processen som pågått sedan kommunen 
köpte fastigheten av Arvika Fastighets AB år 2022.  Det har konstaterats att fastighetens mark är 
förorenad. Just nu pågår framtagande av upphandling för markprovtagning av den för avstyckningen 
aktuella marken runt Vita Villan. Planen är att denna markprovtagning ska vara färdigställd under 
våren 2024. En försäljning så snart som möjligt är vad man arbetar för just nu. 
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Ing-Marie Albinsson (M) ställer en enkel fråga. Hon undrar hur man planerar stängningsdagarna inom 
förskolan, tas hänsyn till beläggning av barn så att man planerar stängningsdag och 
stängningseftermiddag när det finns färre barn schemalagda i verksamheten. Frågan ställs till 
Utskottet lärande och stöds ordförande Henrik Axelsson (S). 

Henrik Axelsson (S) tackar för frågan och svarar att just den aspekten tas det inte hänsyn till, men 
istället tas andra hänsyn. Verksamheten växlar exempelvis mellan jämna och ojämna veckor för att ta 
hänsyn till de med växelvis boende, så att inte samma vårdnadshavare ska drabbas varje gång. 
Veckodagarna varieras också för att inte drabba de med allmän förskola. En annan viktig faktor är 
också att välja dagar med hög personalnärvaro. Stängningarna är nödvändiga utifrån lagkravet om att 
planera, följa upp och utvärdera verksamheten enligt skollagen 4:4. För de Vårdnadshavare som inte 
kan lösa tillsynen själva, så erbjuds placering på annan förskola, samarbete med fritids eller att 
vikarie har tillsyn över barnen på ordinarie förskola.

Ing-Marie Albinsson (M) ställer en enkel fråga. Hon undrar hur mycket idrott som ska vara inlagd per 
vecka i varje årskurs, inklusive förskoleklassen.  Frågan ställs till Utskottet lärande och stöds 
ordförande Henrik Axelsson (S). 

Henrik Axelsson (S) tackar för frågan och svarar att Skolverket anger i timplanen antalet timmar per 
läsår och så här ser timplanen ut: Förskoleklass: ingen tid fastställd, årskurs 1–3, 140 timmar/läsår, 
årskurs 4–6, 180 timmar/läsår, årskurs 7–9, 280 timmar/läsår. På läsåret så stämmer timmarna i 
Arvikas skolor med läroplanen. 

Ing-Marie Albinsson (M) ställer en enkel fråga, hon undrar om det finns det någon form av kostnad 
för eventuellt matsvinn för skolmaten, och om det skulle finnas möjligheter att sälja matlådor av 
överbliven mat. Frågan ställs till Utskottet vård och omsorgs ordförande Mona Smedman (C). 

Mona Smedman (C) tackar för frågan och svarar att i fredags så behandlade utskottet en motion som 
handlar om att se över om vi kan ge bort överbliven mat. Förslaget från Utskottet vård och omsorg är 
att motionen ska bifallas. 

Anton Sjöstedt (L) ställer en enkel fråga, han undrar om ordföranden för Utskottet lärande och stöd 
kan ta med sig information till verksamheterna om att eleverna på SFI inte har något sportlov. Det 
har hänt att elever blivit ifrågasatta när de ska lämna barn på förskolan. 

Henrik Axelsson (S) svarar att han ska göra det. 

Lars-Olof Gävert (ArvP) ställer en enkel fråga. Kommunfullmäktiges ledamot Weine Dalén (ArvP) 
ställde i höstas en fråga om Arvikas gymnasieelever kunde få gå utbildningen, Tillsammans är vi 
totalförsvaret. Utskottet lärande och stöds ordförande Henrik Axelsson (S) lovade då att återkomma 
med besked. Lars-Olof undrar om Henrik har ett besked i frågan. 
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Henrik Axelsson (S) tackar för frågan och svarar att han vill minnas att han tidigare svarat att det är 
skolornas rektorer som beslutar om den typen av utbildningar, men att han kan lyfta frågan igen och 
återkomma till Lars-Olof via mejl. 
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Paragraf 23 Dnr KS/2023:713

Motion om att sätta upp en minnesplakett vid Sveders herr – 
som fungerade som en motståndscentral när nazisterna 
ockuperade Norge (ArvP)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt förvaltningen att tillse att en minnesplakett placeras vid 
butiken Sveders på Kyrkogatan 34.

Motionen bifalls.

Sammanfattning

Arvikapartiet, genom Lars-Olof Gävert, skriver i en motion att de vill att kommunen sätter upp en 
minnesplakett vid kvarteret Tigern 3, där herrklädesaffären Sveders har sin butik. Butiken fungerade 
som en motståndscentral under andra världskriget när Norge ockuperades av nazister.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 13 februari 2024, § 24
Kommunledningsutskottets protokoll den 23 januari 2024, § 3
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 6 november 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 25 september 2023, § 178
Lars-Olof Gäverts motion den 14 september 2023

Yrkande

Lars-Olof Gävert (ArvP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anton Sjöstedt (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Catharina Leverström (KD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Ulf Jonsson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Alina Koltsova (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anders Skogberg (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Jelena Skogberg (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
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Bedömning

Arvikapartiet, genom Lars-Olof Gävert, skriver i en motion att de vill att kommunen sätter upp en 
minnesplakett vid kvarteret Tigern 3, där herrklädesaffären Sveders har sin butik. 

Motionärens motivering till förslaget är att butiken fungerade som en motståndscentral under andra 
världskriget när Norge ockuperades av nazister. De norska motståndsmännen fick under sin kamp för 
att befria Norge stor hjälp och stöttning från bland annat butiksägaren Helmer Sveder. Tillsammans 
med Helmer Sveder, Östen Nilsson och Arne Nilsson planerade norrmännen flera av sina insatser. 
Uppdrag som kom från både London och Norge förmedlades ut till agenter och kurirer, leveranser av 
vapen och andra försändelser levererades över gränsen. 

Eftersom butiken var så viktig för motståndsrörelsen i Norge är butiken idag ett turistmål för de 
norska medborgare som känner till butikens historia och betydelse.

Kommunledningsstaben har varit i kontakt med fastighetsägaren som inte har något att invända mot 
förslaget. Kulturmiljöprogrammet ger inga rekommendationer kring byggnaden som förhindrar en 
plakett. Därför är kommunledningsstabens bedömning att en plakett kan sättas upp.

Ekonomiska konsekvenser 

Kostnad för plakett är 1500 kr inklusive tryck. Kostnad tas inom beslutad kostnadsram.

Bedömning om barns rättigheter 

Information om Norges och vår stads historia blir synlig, vilket gör det lätt för våra barn att ta till sig 
den.

Beslutet skickas till

Lars-Olof Gävert
Samhällsbyggnadschefen
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Paragraf 24 Dnr KS/2023:107

Motion om att erbjuda behandlingsfamilj (M)

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar:
 att möjligheten att som alternativ, erbjuda behandlingsfamilj i stället för HVB- eller SIS-hem 

utreds.
 att återredovisning sker i Utskottet lärande och stöd.
 att motionen bifalles.

Sammanfattning

Börje Wahlund (M) inkommer med en motion om att Socialtjänsten i Arvika utreder möjligheten att 
som alternativ, erbjuda behandlingsfamilj i stället för HVB- eller SIS-hem.

Motionären menar att vård av barn på HVB-hem eller SIS-hem har ofta ingen bra effekt, det är 
snarare en riskfaktor samt att Socialstyrelsen anser att socialtjänsten bör erbjuda behandlingsfamilj 
som ett alternativ till institutionsvård.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 13 februari 2024, § 26
Utskottet Lärande och stöds protokoll den 24 januari 2024, § 9
Lärande och stöds tjänsteskrivelse den 27 december 2023
Börje Wahlunds (M) motion den 16 januari 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 30 januari 2023, § 21

Yrkande

Börje Wahlund (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Catharina Leverström (KD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Peter Söderström (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Anton Sjöstedt (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Alexander Arnesson (SD) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Lars-Olof Gävert (ArvP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Alina Koltsova (MP) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Mona Smedman (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
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Bedömning

Möjligheten för socialtjänsten i Arvika att i dagsläget erbjuda placering i behandlingsfamilj är genom 
att köpa tjänsten av företag som erbjuder olika omsorgstjänster. En sådan placering innebär att den 
unge placeras i ett hem med ett längre geografiskt avstånd från Arvika. Socialtjänsten i Arvika har 
inte gjort placering i behandlingsfamiljer och har därmed ingen erfarenhet av denna typ av vård. 

För att kunna erbjuda behandlingsfamiljer i egen regi, krävs ett eller flera familjehem, bosatta i eller 
strax utanför Arvika kommun, som kan tänka sig att ta sig an ett uppdrag som innebär att i hemmet 
ta emot barn och unga med allvarliga normbrytande beteenden. Det är redan idag svårt att rekrytera 
”vanliga” familjehem. 

Socialstyrelsen rekommenderar i nuläget inga andra varianter av behandlingsfamilj än TFCO, 
Treatment Foster Care Oregon, som är en förstärkt familjehemsplacering för barn och unga med 
allvarliga beteendeproblem. Insatsen är manualbaserad och kan beskrivas som en kombination av 
specialiserad familjehemsplacering, individualterapi och familjeterapi. Certifiering krävs för att få 
tillgång till manualen. Forskningsstöd visar att TFCO minskar normbrytande beteende. 

För att en behandlingsfamilj (TFCO) ska ha möjlighet att fullgöra ett uppdrag bedöms det vara 
nödvändigt att åtminstone en av de vuxna i familjehemmet är hemma på heltid. TFCO innebär att ett 
behandlingsteam runt familjen ger omfattande stöd. Teamet ska kunna nås även utanför kontorstid.

Fördelen med att ha behandlingsfamiljer (TFCO) i Arvika kommun är att barn och unga som är i 
behov av insatsen kan gå kvar i samma skola och att det blir enklare att arbeta med den biologiska 
familjen och barnet/den unge tillsammans. Man undviker också placeringar på Hem för vård och 
boende (HVB) och Statens institutionsstyrelse (SiS). 

Nackdelen med att ha behandlingsfamiljer (TFCO) i egen regi är att det är resurskrävande. Insatsen 
kommer sannolikt inte att passa för alla barn och unga som har behov av en sådan insats, då det 
ibland finns behov av miljöombyte genom placering längre bort från Arvika.  

För att kunna ta ställning till möjligheten för Lärande och stöd att i egen regi erbjuda 
behandlingsfamiljer bör saken utredas.

Ekonomiska konsekvenser 

Ingen beräkning genomförd.

Bedömning om barns rättigheter 

Kan ge barn och unga en bättre vårdmiljö.

Beslutet skickas till

Verksamhetschefen
IFO-chefen
Motionären
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Paragraf 25 Dnr KS/2024:70

Kompletteringsbudget investering vård och omsorg 2024

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att utöka investeringsramen med 2,5 mnkr avseende Digitala lås till 
särskilt boende.

Finansiering sker genom ianspråktagande av eget kapital. 

Sammanfattning

Verksamheten Vård och omsorg samt Vård- och omsorgsutskottet har inkommit med ett äskande 
avseende utökad investeringsram. Utökningen omfattar 2,5 mnkr och avser digitala lås till särskilt 
boende.

Beslutad investeringsbudget 2024 avseende Vård och omsorgs verksamhetsområde omfattar 
investeringar till ett totalt belopp om 11,2 mnkr. De är fördelade på

Inventarier Smedberg 3,5 mnkr
Trygghetslarm 6,4 mnkr
Reinvesteringar 0,65 mnkr
Reinvesteringar inom kost 0,65 mnkr

Verksamheten bedömer att omdisponering inte är möjligt. 

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 13 februari 2024, § 20
Kommunledningens tjänsteskrivelse den 2 februari 2024
Utskottet Vård och omsorgs protokoll den 26 januari 2024, § 3
Vård och omsorgs tjänsteskrivelse den 16 januari 2024

Yrkande 

Mona Smedman (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
Jonas Ås (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Ekonomiska konsekvenser 

Investering för införandet av digitala lås inom särskilt boende kan inte genomföras inom 
verksamheten utan en utökad investeringsram inom vård och omsorg 2024.

Beslutet skickas till

Ekonomistaben

Comfact Signature Referensnummer: 117129SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 26 Dnr KS/2023:775

Renhållningsföreskrifter för Arvika kommun

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna föreslagna renhållningsföreskrifter att gälla från och med 
den 1 april 2024.

Sammanfattning

Ett förslag till ändrade renhållningsföreskrifter har tagits fram av Arvika Energi och Miljö AB. Behov 
finns att revidera föreskrifterna för anpassning till ny lagstiftning. Renhållningsföreskrifterna är också 
en del av renhållningsordningen där avfallsplanen utgör den andra delen. Kommunfullmäktige tog 
våren 2023 beslut om att anta en avfallsplan för 2023–2030.

Renhållningsföreskrifterna har varit utställda för allmänhet och myndigheter under perioden 2023-
11-15 – 2023-12-15. Det har kommit in synpunkter från Länsstyrelsen i Värmland och Miljöstaben, 
Arvika kommun samt några frågor från privatpersoner om vad de nya föreskrifterna innebär. 
Frågorna till privatpersoner har besvarats.

Yttranden har beaktats och justeringar i föreskrifterna har gjorts i de fall där det varit relevant. 

De nya renhållningsföreskrifterna föreslås gälla från den 1 mars 2024.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 13 februari 2024, § 22
Kommunledningsutskottets protokoll den 6 februari 2024, § 7
Kommunförvaltningens tjänsteskrivelse den 26 januari 2024
Protokoll Arvika Energi och Miljö AB
Tjänsteskrivelse Arvika Energi och Miljö AB den 4 januari 2024
Förslag nya Renhållningsföreskrifter för Arvika kommun den 4 januari 2024

Yrkande

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med 
tilläggsyrkandet att Renhållningsföreskrifterna ska börja gälla från den 1 april 2024
Jonas Ås (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med Kristina Bengtsson Nilssons (M) 
tilläggsyrkande
Jina Beri (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med Kristina Bengtsson Nilssons (M) 
tilläggsyrkande
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 16 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Bedömning

Enligt miljöbalken ska varje kommun ha en renhållningsordning. Renhållningsordningen består av två 
delar; föreskrifter om avfallshantering (renhållningsföreskrifter) och avfallsplan. 
Renhållningsföreskrifterna innehåller de kommunala reglerna om avfallshantering.

Det har hänt mycket på kort tid i lagstiftningen kring avfall. Det är en anledning till att 
renhållningsföreskrifterna förnyas. En annan är att vi vill få det så lika som möjligt i de båda 
kommunerna Arvika och Eda där Teknik i Väst bedriver renhållningen.

Några förändringar som skett i lagstiftningen kring avfall:
Enligt beslut från regeringen är det från årsskiftet 2024 obligatoriskt med matavfallsutsortering. 

Från och med första januari 2024 kommer insamlingen av förpackningar att övergå till kommunalt 
ansvar. Det innebär till exempel att det är kommunen som står för tömning och skötsel av 
återvinningsstationerna där det mesta av insamlingen sker idag. På sikt kommer även kravet på att 
förpackningar ska samlas in fastighetsnära. De nya renhållningsföreskrifterna tar höjd för detta.

Bilaga 1 förtydligar hur man ska sortera sitt avfall och var man kan lämna avfallet. Bilaga 2 beskriver 
de olika abonnemangen och vilka hämtningsintervall som finns. Bilaga 3 förtydligar vissa paragrafer i 
föreskrifterna.

Justeringar i renhållningsföreskrifterna efter samrådsperioden:
 Lagt till definitioner av småhus, fritidshus, flerbostad, verksamhet och 

gemensamhetsanläggning
 Förtydligat till vem anmälan om fettavskiljare ska till.
 Förtydligat att anläggande av köksavfallskvarnar ej är tillåtet till enskild anläggning.
 Förtydligat vad som gäller vid utsträckt hämtningsintervall av slamtömning.
 Ändrat så att ansökningar enligt 47§ och 48§ går till renhållaren och inte till den 

tillsynsansvariga nämnden. 
 Justerat vad som gäller vid dispens för eget omhändertagande av avfall.

I övrigt har endast mindre redaktionella ändringar gjorts. 

Länsstyrelsen i Värmland hade synpunkt på att transport av farligt avfall och vitvaror från hushåll inte 
bör kunna anlitas av yrkesverksamma transporter: 

”vad gäller transport av farligt avfall som genomförs av en yrkesmässig transportör krävs dock att 
privatpersoner förstår att det endast är transportörer med tillstånd som får lov att transportera 
avfallet.” 

Länsstyrelsen i Värmland anser att det inte är rimligt att privatpersoner ska kunna ha koll på vilka 
företag som har tillstånd att transportera farligt avfall då det idag enligt länsstyrelsen finns en 
växande avfallsbrottslighet kring farligt avfall och då särskilt elektriska och elektroniska produkter. Vi 
förstår länsstyrelsens synpunkt kring detta men vi ser ett behov av att kunna erbjuda denna 
möjlighet till kommuninvånarna som en god service. Vi anser också att det är upp till verksamheten 
att se till att de har de tillstånd som krävs.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 17 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Bedömning om barns rättigheter 

Förslaget till nya renhållningsavgifter bedöms inte ha negativ påverkan för barns rättigheter. 
Förändringen syftar till ett mer hållbart samhälle och bedöms vara positivt för barn.

Beslutet skickas till

Kommundirektör
VD, Arvika Energi och Miljö
VA-Chef, Teknik i Väst AB
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 27 Dnr KS/2024:93

Justering renhållningsavgifter mars 2024

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna föreslagen justering av renhållningsavgifterna från och 
med 1 april 2024.

Reservation

Moderaterna ledamöter Kristina Bengtsson Nilsson, Henrik Samuelsson, Håkan Axelsson, Irja Nilsson, 
Magnus Ståhlberg, Börje Wahlund, Pia Gullqvist Österberg, Alexander Molander Broström, Ing-Marie 
Albinsson, och Jan Rülcker, Arvikapartiets ledamot Lars-Olof Gävert och Kristdemokraternas 
ledamöter Catharina Leverström och Patrick Norelius reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Kristina Bengtsson Nilssons yrkande. 

Sammanfattning

Ett förslag till ny renhållningstaxa har tagits fram av Arvika Energi och Miljö AB. På grund av ny 
lagstiftning finns behov av att revidera renhållningsförordningen. I samband med detta har en större 
översyn av renhållningstaxan gjorts som syftar till att skapa en bättre fördelning av intäkterna i 
förhållande till de kostnader som finns inom renhållningen. Detta påverkar nivån av de olika taxorna. 
Förslaget innebär dock ingen ökning av intäkterna jämfört med nuvarande taxa som är gällande från 
och med 1 januari 2024.

Sammanfattning av förändringar i taxan:
 Borttagande av avgift för osorterat avfall för att uppfylla lagkravet om obligatorisk sortering 

av matavfall.
 Införande av felsorteringsavgift.
 Grundavgifterna har höjts. Med nuvarande avgift täcks endast 16 % av renhållningens fasta 

kostnader. I nya förslaget täcker grundavgiften cirka 60 % av de fasta kostnaderna. 
Hämtningsavgifterna har sänkts/ändrats i motsvarande omfattning då de höjda 
grundavgifterna inte ska resultera i en ökad intäkt. 

 Avgift för dragavstånd för flerbostadshus och verksamheter har lagts till.
 Avgift för fastighetsnära insamling av förpackningar och tidningar har lagts till.
 Avgift för slamhämtning har höjts med 20 %. Idag täcker sophämtningsavgiften en viss del av 

kostnaderna för slamtömningen. I nya förslaget innebär det att slamtömningen bär 100 % av 
sina egna kostnader.

 Mindre förändringar av kärlstorlekar som erbjuds, till exempel tas 240 liters matavfallskärl 
bort och 190 liters kärl erbjuds i stället.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 19 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens protokoll den 13 februari 2024, § 23
Kommunledningsutskottets protokoll den 6 februari 2024, § 8
Kommunförvaltningens tjänsteskrivelse den 26 januari 2024
Protokoll Arvika Energi och Miljö AB
Tjänsteskrivelse Arvika Energi och Miljö AB den 4 januari 2024
Justering renhållningsavgifter 2024 den 4 januari 2024

Yrkande

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med 
tilläggsyrkandet att renhållningsavgifterna ska gälla från den 1 april och att felsorteringsavgiften ska 
börja gälla från 1 oktober 2024
Jonas Ås (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med tilläggsyrkandet att 
renhållningsavgifterna ska gälla från den 1 april
Henrik Samuelsson (M) yrkar bifall till Kristina Bengtsson Nilssons (M) yrkande 
Ulf Jonsson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med tilläggsyrkandet att 
renhållningsavgifterna ska införas från den 1 april
Stefan Åström (S) yrkar bifall till Ulf Jonssons (C) yrkande
Ute Attermeyer (MP) yrkar bifall till Ulf Jonssons (C) yrkande
Maryna Bialesta Vilhelm (S) yrkar bifall till Ulf Jonssons (C) yrkande
Catharina Leverström (KD) yrkar bifall till Kristina Bengtsson Nilssons (M) yrkande

Propositionsordning

Det finns två förslag till beslut, det ena är bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut med 
tilläggsyrkandet att renhållningsavgifterna ska gälla från den 1 april. Det andra förslaget är bifall till 
Kommunstyrelsens förslag till beslut med tilläggsyrkandet att renhållningsavgifterna ska gälla från 
den 1 april och att felsorteringsavgiften ska börja gälla från 1 oktober 2024. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att Kommunfullmäktige beslutar att bifalla 
Kommunstyrelsens förslag till beslut med ändringen att renhållningsavgifterna ska gälla från den 1 
april och inte 1 mars. 

Votering begärs
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång 
Ja-röst för att renhållningsavgifterna ska gälla från den 1 april
Nej-röst för att felsorteringsavgifterna ska börja gälla från den 1 oktober 

Omröstningsresultat 
Med 33 Ja-röster och 14 Nej-röster så beslutar Kommunfullmäktige att bifalla Kommunstyrelsens 
förslag till beslut, med ändringen att renhållningsavgifterna ska börja gälla från den 1 april 2024. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Ekonomiska konsekvenser 

Förslaget innebär ingen ökning av intäkterna jämfört med nuvarande taxa som är gällande från och 
med 1 januari 2024 och medför alltså ingen höjning av totalt avgiftsuttag.

Bedömning om barns rättigheter 

Förslaget till nya renhållningsavgifter bedöms inte ha negativ påverkan för barns rättigheter. 
Förändringen syftar till ett mer hållbart samhälle och bedöms vara positivt för barn.

Beslutet skickas till

Kommundirektör
VD, Arvika Energi och Miljö
Renhållningschef, Teknik i Väst AB
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 21 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 28 Dnr KS/2024:124

Ansökan och förslag till ny belägenhetsadress för fastigheten 
Allstakan 1:148

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny belägenhetsadress Allstakan Nordsjötorp 1 för 
fastigheten Allstakan 1:148.

Sammanfattning

Jan Olsson ansöker och lämnar förslag till ny belägenhetsadress för fastigheten Allstakan 1:148. 
Förslaget är Allstakan Nordsjötorp 1.

Motivering: Huset ligger ca 100 m från lämningar av Nordsjötorpet som var bebott i början och 
mitten av 1800-talet.

Beslutsunderlag

Namnberedningens protokoll den 7 februari 2024, § 3
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 29 januari 2024
Jan Olssons ansökan den 5 januari 2024
Kartor och befintliga adresser den 29 januari 2024

Beslutet skickas till

Jan Olsson
Räddningstjänsten
Kartingenjören
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 29 Dnr KS/2024:125

Ansökan och förslag till ny belägenhetsadress för fastigheten 
Mangskogs-Fjäll 1:209

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny belägenhetsadress Fjäll Långudden 1 för fastigheten 
Mangskogs-Fjäll 1:209.

Sammanfattning

Helena Söderqvist ansöker och lämnar förslag till ny belägenhetsadress för fastigheten Mangskogs-
Fjäll 1:209. Förslaget är Fjäll Långudden 1.

Motivering: Stället och platsen har hetat Långudden sedan 1940-talet minst, förmodligen ännu 
längre.

Beslutsunderlag

Namnberedningens protokoll den 7 februari 2024, § 4
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 30 januari 2024
Helena Söderqvists ansökan den 15 januari 2024
Kartor och befintliga adresser den 29 januari 2024

Beslutet skickas till

Helena Söderqvist
Räddningstjänsten
Kartingenjören
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 30 Dnr KS/2024:126

Ansökan och förslag till ny belägenhetsadress för fastigheten 
Långvak 3:35

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny belägenhetsadress Långvak Elvy backe 1 för fastigheten 
Långvak 3:35.

Sammanfattning

Magnus Paues ansöker och lämnar förslag till ny belägenhetsadress till fastigheten Långvak 3:35. 
Förslaget är Långvak Elvy backe 1. 

Motivering: Elvy Nygren hette den kvinna som bodde i Långvak Nystuga och som tragiskt nog gick 
bort innan vi köpte fastigheten. Vi hade en god relation till Elvy som bodde här hela sitt liv, varav en 
stor del som eremit. Vi vill hedra henne genom att döpa fastigheten efter henne. På så sätt lever 
historien om Elvy vidare under lång framtid, vilket är extra fint då hon inte hade någon familj eller 
arvingar.

Beslutsunderlag

Namnberedningens protokoll den 7 februari 2024, § 5
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 30 januari 2024
Magnus Paues ansökan den 16 januari 2024
Kartor och befintliga adresser den 29 januari 2024

Beslutet skickas till

Magnus Paues
Räddningstjänsten
Kartingenjören
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 31 Dnr KS/2024:188

Avsägelse av uppdrag som ledamot i Utskottet vård och 
omsorg, och ersättare i Kommunstyrelsen, Kenneth 
Johannesson (S)

Beslut

Kommunfullmäktige godkänner Kenneth Johannessons avsägelse och beslutar att utse Nils Grahn 
Wessling (S) till ny ersättare i Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen uppdras att utse ny ledamot i Utskottet vård och omsorg. 

Sammanfattning

Kenneth Johannesson (S) inkommer med en avsägelse av uppdrag som ledamot i Utskottet vård och 
omsorg och ersättare i Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag

Kenneth Johannessons (S) avsägelse av uppdrag den 16 februari 2024

Beslutet skickas till

Nils-Grahn Wessling
Kanslifunktionen
Personalstaben
IT-funktionen
Kommunstyrelsen
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 25 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 32 Dnr KS/2024:195

Motion om Välkommen till världen-peng till nyfödda i Arvika 
kommun, Jenny Boquist (S), remiss

Beslut

Motionen remitteras till Kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning

Jenny Boquist (S) inkommer med en motion om att Kommunfullmäktige ska ge förvaltningen i 
uppdrag att utreda om det är lagligt med en direkt penninggåva till nyfödda och om det visar sig 
lagligt, komma med förslag på nivå och regelverk runt hur detta ska ske.

Beslutsunderlag

Jenny Boquists (S) motion den 26 februari 2024
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26 (26)
Sammanträdesdatum
2024-02-26

Kommunfullmäktige

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 33 Dnr KS/2024:194

Medborgarförslag om att ta fram lokala ordningsföreskrifter 
rörande användning av fyrverkerier, remiss

Beslut

Medborgarförslaget remitteras till Kommunstyrelsen för beredning.

Sammanfattning

Gunno och Elisabeth Karlsson inkommer med ett medborgarförslag om att Arvika kommun ska ta 
fram lokala ordningsföreskrifter kring hur och var smällare och raketer får användas. 

Beslutsunderlag

Gunno och Elisabeth Karlssons medborgarförslag den 26 februari 2024
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